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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A koronavírus járvány adatai teljeskörűen tartoznak a
polgárokra" 

Tisztelt Miniszter úr! 
A koronavírus járvány minden egyes embert érint. Kit azért, mert megkapta a 
fertőzést, kit azért, mert megbetegedett, kit azért, mert súlyos tünetei lettek, kit 
pedig azért, mert a járvány szövődményei miatt valamelyik hozzátartozója meghalt. 
A koronavírus járvány kezdetétől az operatív törzs megjelentet egy statisztikai 
táblázatot honlapján, amely arra irányulna, hogy valamelyest a polgárok 
tájékozódhassanak arról, a járvány következményei a magyar embereknek és a világ 
polgárainak milyen hátrányt okozott. A magyar adatok a következő tematikával 
épülnek fel: aktív fertőzöttek Budapesten és vidéken, gyógyultak Budapesten és 
vidéken, elhunytak Budapesten és vidéken, valamint a mintavétel száma. 
Az ilyen jellegű megpróbáltatásoknál az is fontos, hogy a polgárok saját maguk is a 
saját élethelyzetükből kiindulóan elemezhessék azt a kockázatot, amely rájuk 
vonatkozhat. Szerencsére a járvány nálunk, Magyarországon, kevés áldozatot hozott. 
Egyúttal szerencse az is, hogy az idén tavasszal a korábbi év azonos időszakához 
képest volt olyan negyed év, amikor 8 %-kal csökkent Magyarországon a halálozás. 
A rendelkezésre álló ismeretek alapján ma minden felelősségteljes polgár és politikus
arra törekszik, hogy amennyiben a járvány tovább fennmarad, saját maga valós 
kockázatok felmérése mellett tudja kialakítani a járványtól védő életkörülményeket, 
valamint a védekezést. 
Ön is tudja, szerencsére ma már sok befolyásos szakember is ezt mondja, hogy az 



országot úgy, hogy tavasszal volt, nem lehet bezárni. Bizonyára Ön is megismerte az 
elmúlt félév gazdasági adatait, azt, hogy milyen nagy arányban csökkent a gazdaság 
teljesítménye, és azt is, hány százezer honfitársunk veszítette el a munka 
lehetőségét. Ezért nemcsak a kormánynak feladata minél kisebb hátránnyal a 
védekezést fenntartani, de az egyéneknek is joguk van arra, hogy saját maguk 
kialakítsák a kockázat viselő hajlandóságukat, hiszen szerencsére a járvány mind 
megbetegedésben, mind fertőzöttségben, mind halálozásban alacsony szinten 
maradt. 
Az operatív törzs által bemutatott adatokkal az a problémám, hogy sajnos abból nem
vonható le olyan következtetés, amely a polgároknál és a döntéshozóknál valós 
alapokra tudná építeni a kockázati adottságokat és a védekezés feladatait. Hiába van 
leírva például a mai napon, hogy 375 685 mintavétel történt, ha nem tudjuk, 
ténylegesen hány embernél csináltak koronavírus tesztet, azaz hány emberből lettek 
a fertőzöttek, a betegek, s az elhunytak. Hiszen tudjuk, nem csak azoknál, akik 
fertőzöttek, hanem olyanoknál is, akik nem voltak fertőzöttek, de többször kerültek 
abba helyzetbe, hogy tesztet kellett készíteni, többször csináltak tesztet. Ezáltal tehát
a mintavétel számából nem lehet megtudni, hány ember került teszt alá, így azt sem,
hány emberből fertőződött meg a bemutatott számú érintett. Ez azért fontos, mert 
ha az aktív fertőzöttek száma, a gyógyultak száma és az elhunytak száma összesen 
adja a koronavírus járvánnyal érintett személyek számát, akkor természetes, hogy 
minden ember akarja tudni, hogy hány emberből került ki ez a személyi kör. 
Kérdezem tehát Önt, hajlandó-e arra, hogy a statisztikai adatokban, amelyeket 
közzétesznek, ne csak a mintavétel tényleges számát szerepeltessék, hanem azon 
személyek számát is, akiktől mintát vettek. 
További kérdésem a következő: tekintettel arra, hogy megtudtuk, minden negyedik 
ember kórházban kapta el a vírust, s minden második ember a kórházban történt 
fertőzés szövődménye miatt halt meg, mit tesz annak érdekében, hogy a kórházi 
viszonyok olyanná váljanak, a koronavírus miatti fertőzés ne legyen magasabb 
kockázatú azoknál, akik kórházba kerülnek, mint akik nem. 
Tisztelettel: 
Varga-Damm Andrea
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